
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. januar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 211 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 211:  
”Vil ministeren kommentere artiklen ”Flere unge får kræftdiagnose”, der blev 
bragt i MetroXpress den 11. januar 2016, og vil ministeren redegøre for årsagerne til 
stigningen i antallet af unge med kræft i hjernen?” 

 

Svar: 
Til brug for min besvarelse har ministeriet indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, 
som oplyser følgende: 
 
”Det skal bemærkes, at der samlet, generelt for hele befolkningen, er set en stigning i 
diagnosticeringen og registreringen af personer med kræft i hjernen.  
 
En forklaring kan blandt andet være, at diagnostikken er blevet forbedret, for eksem-
pel ved hjælp af bedre diagnostiske CT-scanninger til påvisning af kræft i hjernen. 
Derudover er registrering af data også blevet bedre, hvormed angivelsen af antallet 
af tilfælde med kræft i hjernen er blevet mere retvisende.  
 

Som det fremgår af artiklen i MetroExpress, er det herudover svært på nuværende 

tidspunkt at sige noget mere specifikt om årsagen til, at flere unge får diagnosticeret 

kræft i hjernen.” 

 

Jeg ser med alvor på, at flere unge ifølge de gengivne tal får diagnosticeret kræft. I 

den forbindelse vil jeg nævne, at regeringen prioriterer kræftområdet højt og derfor 

har taget initiativ til en kræftplan IV. Det faglige forarbejde til planen er igangsat i ef-

teråret 2015 og forventes at foreligge medio 2016. 

 

 

Med venlig hilsen 
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